
1 
 

 

 
 

We zijn aanbeland aan de vooravond van de behandeling van de laatste begroting in onze 

vierjaarlijkse raadsperiode.   Overigens ook een laatste begroting voor onze gemeentesecretaris 

Robbert Halffman. Robbert gaat een nieuwe uitdaging aan en we gunnen hem deze kans van harte. 

Robbert heel veel succes.  

 

U bent gewend dat wij tijdens de eerste algemene beschouwingen een metafoor als rode draad 

hanteren om door de begroting te lopen. De kwaliteit en het onderhoudsniveau van wegen wordt 

aangeduid met een A,B,C,D kwalificatie. A wegen staan voor de beste kwaliteit en het  beste 

onderhoudsniveau. D-wegen daarentegen zijn van heel slechte kwaliteit en getuigen van behoorlijk 

achterstallig onderhoud. In onze gemeente hanteren we voor de wegen kwaliteitsniveau B. 

De weg die wij willen volgen op diverse beleidsthema’s en waar we nu staan kwalificeren we volgens 

voornoemde methodiek. 

  

De wereld om ons heen verandert en het tempo ligt hoog. We staan voor allerlei uitdagingen zowel 

in het fysieke als in het sociale domein.  Omdat een gemeente simpelweg niet alles kan oppakken 

zetten betrokken burgers zich vrijwillig in voor hun wijk of omgeving. 

 

De in de volksmond verfoeide term burgerparticipatie hebben we ingevoerd en velen schieten al in 

de kramp bij het horen alleen al van de term. We zien de raad en het college nog steeds worstelen 

met de vraag wat van onze burgers nu wordt verwacht en welke rol onze burgers daarbij hebben.   

Het is nog steeds een zoektocht hoe hier handen en voeten aan te geven.  Als kwaliteitsniveau 

kwalificeren we deze als niveau D. 

 

De aanpak onkruidbestrijding is wellicht het meest spraakmakende. Het leek zo mooi en zo 

gemakkelijk. Iedereen houdt zijn eigen stoep onkruid vrij en op plekken waar niemand woont doet 

onze buitendienst dat. Simpel, overzichtelijk en som alle pro participatie argumenten maar op. Het 

zal ons niet verbazen dat we als we na deze begrotingsbehandeling gewoon weer de onkruid 

bestrijdingstaak bij ons terug leggen. Is hiermee dan onze burgerparticipatie mislukt?  

 

Een reflectie over de beeldvorming uitvoering burgerparticipatie is op zijn plaats. 

 

Wat ziet u – wat wilt u zien: 
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U ziet als u goed kijkt twee gezichten. Een haas en een eend. En zo moet u ook naar het 

burgerparticipatievraagstuk kijken. Hoe neemt u nu waar welke burgerinitiatieven er zijn en of deze 

tot een succes hebben geleid. Burgerparticipatietrajecten zijn op een hand te tellen. De vraag is 

echter of deze waarneming juist is.  Maak voor u zelf eens een opsomming van bereikte successen.   

 

Op basis van onderstaand voorbeeld vragen wij u om in 20 seconden het aantal keren dat de letter F 

in het onderstaande kader voorkomt te tellen: 

 

FEATURE FILMS ARE THE RES- 
ULT OF YEARS OF SCIENTI- 
FIC STUDY COMBINED WITH THE 
EXPERIENCE OF YEARS 

 

 

De conclusie is dat we veel dingen niet waarnemen terwijl ze er wel degelijk zijn en toe doen. 

 

Kijk naar de successen. Zonder bemoeienis is gezorgd voor een geweldig burgerbos, voor de komst 

van de wensbus, voor een hondenspeelveld, voor een dementievriendelijk Beesel, voor het herleven 

van de kermissfeer in Beesel en in Reuver de marktfeesten, de beleeffair, puur theater, 

facebookpagina  Uit in Beesel, initiatieven voor energiecorporaties en zelfs de aanpak van 

woningbouw voor starters in Beesel . Dan hebben we het nog niet eens over al die vrijwilligers die 

zich met hart en ziel inzetten voor verenigingen of projecten of bijvoorbeeld mantelzorg verlenen. 

Wij zien burgers die met heel veel toewijding ideeën omzetten in geslaagde projecten. Ongetwijfeld 

zijn er nog zeker veel  meer zaken die aan onze waarneming voor bij gaan.  Een bijstelling van het 

kwaliteitsniveau van  D naar B is zeker op zijn plaats. En dit is een groot compliment voor onze 



3 
 

burgers. Aan ons de opdracht een kader te scheppen om al die burgerinitiatieven zo goed als 

mogelijk te faciliteren. Een voorzet van ons college zou meer dan welkom zijn. 

 

Een toekomst vast accommodatiebeleid hadden we voor ogen. De aanpak hiervoor kreeg de naam 

Blijvend voorzien. We plaatsten met elkaar een punt op de horizon, zonder te weten wat dat punt nu 

eigenlijk is en vervolgens proberen we alle troepen daar heen te duwen.  Het is ons daarom volstrekt 

duidelijk dat we daarom tot op heden blijven steken bij alleen het verzamelen van  allerlei 

informatie. Toewerken naar een lange termijn doel werkt zeker al niet als je doel vaag is. In deze 

omstandigheid zal ongetwijfeld niet iedereen doordrongen zijn van de noodzaak  van Blijvend 

voorzien.  We kwalificeren de voortgang met een D-niveau.  Op zichzelf hoeft aan deze kwalificatie 

op dit moment geen waarde gehecht te worden als we durven uit te spreken dat we een oplossing  

nog niet voorhanden hebben.  Opnieuw verkennen van wat we nu willen bereiken zou een stap in de 

oplossingsrichting kunnen zijn. Beter nu een stap terug en straks er drie op vooruit dan blijven 

stilstaan. De wereld vergaat echt niet.  Is het college bereid dit proces aan te gaan?  

 

Toerisme en Recreatie  behoort voor onze gemeente tot  een van de kerntaken. Aan het profileren 

van onze gemeente  hebben we vorig jaar bij de behandeling van de begroting bijzondere aandacht 

gevraagd. De gemeentelijke website zou aangepast worden. Laaghangend fruit. Inmiddels een jaar 

later is het fruit van de bomen vergaan en de website niet aangepast. Een vetgedrukte D die we nu 

toch snel in een vetgedrukte B willen zien veranderen. Wanneer zien we nu resultaat? 

 

Naar onze mening nutten we veel aanwezig creatief potentieel niet uit. Er wonen veel kunstenaars in 

onze gemeente die zorgen voor een gevarieerd kunstaanbod. Waarom zetten  hiervoor geen 

kunstroute op en zorgen we er voor dat onze buitenwereld weet dat wij over zo iets moois 

beschikken. Uit de regionale uitwerking van het Provinciaal Omgevingsplan Limburg blijkt dat onze 

regio enorm geschikt is voor drie generatie recreatie. Opa’s en oma’s die met hun kinderen en 

kleinkinderen willen recreëren in onze regio met interessante toeristische trekkers. Als gemeente 

hebben we ruim 8 jaar geleden voor recreatiepark De Lommerbergen het bestemmingsplan 

gewijzigd en een bosgebied herbestemd  juist voor de bouw van driegeneratie recreatiewoningen.  

Tot op heden is hiervan nog niets gerealiseerd.  

Wenst het college een rol te nemen in overleg met De Lommerbergen om de beoogde uitbreiding in 

een stroomversnelling te brengen? Onlangs heeft de eigenaar van het Drakenrijk aangegeven flink te 

zullen gaan investeren. Wij zijn benieuwd naar de resultaten. 

 

In het kader van de plannen met betrekking tot de hoogwaterbescherming zal de dijk in Oud-Dorp in 

Beesel worden verlegd dan wel verhoogd. Als Beeselse Lijst willen wij geen dijk door ’t Spick. 

Gesprekken met het Waterschap vinden plaats.  Ziet het college hierbij kansen om de dijkaanleg met 

een voet- en fietspad te combineren en wil het college zich ook sterk maken om de veiligheid van de 

bewoners van buurtschap Rijkel te garanderen. 

Verder blijft onze wens overeind om een fiets- voetpad langs de Maas tussen Belfeld en Reuver en 

Beesel en Roermond. 

 

Onlangs hebben we als raad de duurzaamheidsagenda vastgesteld. Toegezegd is dat de sterk 

verouderde duurzaamheidsnota zal worden herzien. Op dit moment is de uitvoeringskwaliteit 

gewaardeerd op D-niveau, maar er wordt hard gewerkt naar in ieder geval een B-niveau.  In het 
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kader van het klimaatverdrag heeft iedere gemeente een doelstelling te halen.  Enerzijds energie 

besparen en anderzijds energie duurzaam opwekken.  Voor dat laatste aspect hebben we onlangs 

een werkvergadering gehouden en daarbij voorzichtig verkend wat dat voor onze gemeente zal 

inhouden. Afgezien van de keuze op welke wijze we aan de doelstelling zullen gaan voldoen, is 

duidelijk dat dit een aanzienlijke ruimtelijk effect op ons grondgebied zal geven. In dit kader willen 

we graag zaken verknopen. We staan aan de vooravond van de invoering van de Omgevingswet. 

Voor ons als raad nog steeds een redelijke black box. Veel gemeenten werken voor een bepaald 

onderdeel een pilot uit om zodoende al gevoel te krijgen wat de invoering van de Omgevingswet 

straks zal inhouden. Zoals gezegd zal de energieopgave een flinke ruimtelijke impact geven. Is het 

college bereid een pilot te beginnen ten aan zien van de invoering Omgevingswet waarbij een deel 

van de op te pakken energieopgave wordt  verwerkt. Duidelijk een win-win situatie waarbij we enig 

idee krijgen van de impact van het invoeren van de Omgevingswet én we realiseren alvast een deel 

van de opgelegde verplichting om duurzaam energie op te wekken. 

 

In het kader van de klimaatveranderingen wordt jaarlijks een bedrag van € 30.000 uitgetrokken voor  

het afkoppelen van de hemelwaterafvoer op de bestaande riolering.  Onder het motto op = op wordt 

subsidie verleend. Praktijk is dat de subsidiepot halverwege het jaar leeg is en potentiële 

“afkoppelaars” buiten de financiële boot vallen en niet gestimuleerd worden tot  het nemen van 

maatregelen. Dit vinden wij ongewenst. Dergelijke duurzame initiatieven moeten juist blijvend 

gestimuleerd worden. We vragen uw college om het jaarlijkse subsidiebudget van € 30.000 naar 

voren te halen en dit op te tellen bij het nu beschikbare budget.  Voor 2018 betekent dit een bedrag 

van  € 60.000.  

 

De uitstraling van het centrum Reuver baart ons zorgen. Kwalitatief nu niveau C en hard op weg naar 

niveau D. Belangrijkste oorzaak is langdurige leegstand van winkelpanden en verdere leegloop van 

winkels . Het Reuvers centrum is ons detailhandels- en horeca visite kaartje en economisch 

uithangbord.  We mogen niet achteroverleunen om toe te zien dat ondertussen bezoekers het 

centrum gaan mijden. Juist nu is een onderlinge binding van de Reuverse ondernemers van groot 

belang.  Als belangenvertegenwoordiger missen we sterk de afwezigheid van een Stichting Bedrijven 

investeringszone. Met gebundelde kracht kan de kwaliteit van het winkelgebied worden verbeterd.  

De BIZ versterkt tegelijkertijd de saamhorigheid en juist dat samen maakt de BIZ sterk richting 

partijen die zich inzetten voor het belang van een bruisend economische Reuvers centrum.   

 

Als gemeente moeten we  de rol pakken om partijen bij elkaar te brengen, samen met hen 

oplossingsrichtingen te verkennen en te zorgen voor een bruisend centrum waar het goed winkelen 

en verblijven is. Wellicht kan de zogenaamde Groen Boulevard aan de Rijksweg hierbij betrokken 

worden. Graag horen we van het college wanneer hiermee wordt gestart. 

 

Initiatiefgroep Hertje Offebék heeft haar activiteiten gestaakt voor het behoud van de kerktoren. 

Betreurenswaardig is dat hiermee ook veel initiatieven voor het verlevendigen van het kerkplein in 

Offenbeek wegvallen.  Als Beeselse Lijst hebben we tegen initiatiefgroep Hertje Offebék aangegeven 

dat hun visie op het marktplein als bruisend middelpunt van Offenbeek veelbelovend is . Het zou 

toch bijzonder betreurenswaardig zijn als al die energie en betrokkenheid verloren gaat zonder 

resultaat. Ons inziens is hier een rol als verbinder door de gemeente gewenst. Hoe gaat het college 

deze handschoen oppakken? 
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Door de bevolkingskrimp in combinatie met de vergrijzing van onze inwoners bleek op basis van een 

woningmarktonderzoek en de daarop gebaseerde woonvisie dat we in onze gemeente de 

theoretische woningbouwplancapaciteit met 40% moeten terugbrengen. Een van de maatregelen is 

de introductie van het begrip voorzienbaarheid. Deze voorzienbaarheid heeft relatie met het aantal 

woningen dat nog gebouwd mag worden. Uit de woonvisie bleek verder dat door de krimp en 

vergrijzing er ook behoefte is aan een andere type woningen en dat we in onze gemeente 

onvoldoende beschikken over dergelijke woningen zoals bijvoorbeeld eenouderwoningen en 

levensloopbestendige woningen. Een oplossing zou zijn een deel van de bestaande woningvoorraad 

te transformeren voor de doelgroep. We hebben al vaker gevraagd naar een aanpak hiervan. 

Wanneer kunnen we de resultaten verwachten van deze aanpak? 

 

De uitvoering van de Wet maatschappelijke ondersteuning verloopt op B-niveau. Dit is wat we wilden 

en dit willen we zeker  zou houden.  De uitvoering van de WMO-taken is mensgericht  en niet 

taakgericht. De persoon voorop en niet de regeltjes. Er wordt, voor zover dit kan, maatwerk 

geleverd. We weten dat papierwerk om voor bepaalde voorzieningen in aanmerking te komen voor 

de WMO-doelgroep vaak stress oplevert. Kan onderzocht worden op welke wijze onze burger verder 

ontlast kan worden van dit papierwerk? 

De werkloosheidscijfers zijn laag en de werkinstroom hoog. Dit is veelbelovend. De landelijke 

economische voortuitgang zal hier zeker invloed op hebben. Toch denken wij dat de uitgezette 

gemeentelijke beleidslijnen hier een minstens eenzelfde bijdrage aan hebben geleverd. Trots zijn we 

op de bedrijven die hun sociaal gezicht tonen door mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt 

werkplekken aan te bieden en zo uit een sociaal isolement halen.  Bij de buitendienst zijn afgelopen 

jaar 18 medewerkers vanuit de WAA gedetacheerd. Niet te hard op onze eigen borst slaan, maar dit 

verdient eigenlijk een niveau A aanduiding. Toch baart de toekomst van de WAA,  waar we onze 

sociale werkvoorzieningstaken hebben ondergebracht, ons zorgen. We blijven benadrukken dat we 

een groot belang hechten aan een onderzoek hoe de toekomst van de WAA er uit moet komen te 

zien. Wanneer kunnen we de resultaten verwachten? 

 

De vernieuwde methodiek voor de begrotingscyclus geeft ons op een heldere en praktische wijze 

inzicht in de financiële  huishouding. Dit doet ons deugd. Als kwaliteitsniveau een vette B. Inhoudelijk 

toont de begroting 2018 mooie cijfers.  Onze weerstandscapaciteit is voldoende en dat betekent dat 

we financieel voldoende spek op onze ribben hebben om tegenvallers op te kunnen vangen. We zien 

dat er financiële ruimte is voor nieuw beleid. Deze ruimte zal ongetwijfeld gevraagd worden door de 

nieuwe gemeenteraad na maart volgend jaar. We merken verder op dat, en dat is niet geheel 

onbelangrijk, dat ons voorzieningenniveau in verhouding tot veel andere gemeenten voor onze 

burgers goedkoop is.  In tegenstelling tot onze eigen inzichtelijke begroting zouden we deze 

inzichtelijkheid ook terug willen zien in de financiële verantwoording van de aan ons verbonden 

partijen.  Op welke wijze gaat ons college hiervoor zorgen? 

 

Slotwoord 

Met het straks vaststellen van deze solide begroting sluiten we een raadsperiode af. Een periode 

waar hele mooie materiële en niet materiële resultaten behaald zijn en waarvan we wellicht niet 

eens in een oogopslag in de gaten hebben dat we deze behaald hebben. Wat we wel zien is dat de 

resultaten gehaald zijn met veel bezieling en vaak intense beleving. De factor geluk wordt gemeten 
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door de mate van bezieling en beleving. Met z’n allen staan we op de schaal van geluk hoog. In 

willekeurige volgorde hebben hiervoor onze raad, het college, het voltallig ambtenarenapparaat en 

onze inwoners, bedrijven en verenigingen gezorgd. Wij zijn super trots daar een onderdeel  van uit te 

maken.  Niveau A + is op zijn plaats. We zijn en blijven goed op  weg.  

 

 

 

Fractie Beeselse Lijst 

 

Marcel Roelofs,  

Patrick Jacobs  

Rob Ambaum 

 


